
»فوتباليست هاي فراري از خدمت مش�مول قانون خريد خدمت 
سربازي نمي شوند.« اين جديدترين اظهارنظر سردار كمالي بود در 
مورد روشن شدن تكليف بازيكناني كه از كارت هاي جعلي معافيت 
استفاده مي كردند؛ اظهار نظري كه آب پاكي را روي دست متخلفان 
ريخت. اين در حالي اس�ت كه س�ردار باران چش�مه نيز همچنان 
اميدوار است مهرداد پولادي طبق قولي كه داده به كشور بازگردد!

  فوتباليست هاي خوش خيال
چند ماهي از باطل شدن كارت هاي معافيت تعداد زيادي از بازيكنان 
فوتبال مي گذرد. در حالي كه شايعه كارت هاي جعلي پس از قهرماني 
فولاد در ليگ برتر مطرح ش��د، انتظار مي رفت اين موضوع به دس��ت 
فراموشي سپرده شود. اما مسئولان ذي صلاح ثابت كردند از كنار هيچ 
تخلفي ساده نمي گذرند حتي اگر متخلفان فوتباليست باشند. پس از 
آن بود كه با بررسي دقيق پرونده بسياري از بازيكنان فوتبال، متخلفان 
شناسايي و كارت هاي معافيت شان كه از طرق غيرقانوني گرفته بودند، 
باطل ش��دند. برخورد قاطع با اين افراد تا جايي پي��ش رفت كه اجازه 

حضور در مسابقات و فعاليت در عرصه ورزش به آنها داده نشد. 
اجراي طرح خريد خدمت براي سربازان غايب موجي از خوشحالي را در 
ميان متخلفان ايجاد كرد. با اين وجود خوشحالي آنها خيلي طول نكشيد؛ 
چراكه قانون جديد تنها مشمول غايبان مي شود نه كساني كه با استفاده 
از شهرت و پول خود سال ها از كارت معافيت استفاده مي كردند. معاون 
اداره منابع انساني ستاد كل نيروهاي مسلح اين خبر را تأييد كرده است. 
سردار موسي كمالي با اشاره به اين موضوع به »فارس« گفت: »كساني 
كه از غيبت آنان هشت سال گذشته باشد، فرق نمي كند در چه شغل و 
وضعيتي باشند مي توانند با پرداخت جريمه كارت معافيت دريافت كنند 
اما اين موضوع در مورد فوتباليست هايي كه كارت معافيت شان ابطال 
شده صدق نمي كند چون هنوز در مورد آنها تصميم گيري صورت نگرفته 
است. اين بازيكنان پرونده ش��ان هنوز در مراجع قضايي مفتوح است و 
منتظر صدور احكام هستند. بازيكناني كه كارت معافيت شان ابطال شده 
هيچ راهي براي ادامه تحصيل و ادامه ورزش حرفه اي ندارند و بايد پس 
از مشخص شدن تكليف شان در مورد آنها صحبت كنيم.« سردار كمالي 
از متخلفان خواسته كه در موعد مقرر خود را معرفي كنند: »براي تمام 
بازيكناني كه كارت معافيت شان باطل شده تاريخ اعزام در ماه هاي اسفند 

و فروردين مشخص شده است و بايد خودشان را معرفي كنند.«
رئيس سازمان تربيت بدني ستاد كل نيروهاي مسلح هم به پرونده قضايي 
اين بازيكنان اشاره كرده است. سردار باران چشمه در حاشيه اختتاميه 
ليگ تيراندازي بحث خريد خدمت از سوي فوتباليست هاي داراي كارت 
جعلي را منتفي دانس��ت: »تعداد زيادي از افرادي كه كارت شان باطل 
شده در حال آموزش هس��تند و در جلسه اي كه داشتيم متوجه شديم 
تعداد زيادي از آنها در نيروي دريايي، س��پاه و نيروي انتظامي آموزش 
مي بينند. نكته مهم اين است كه اين قضيه پيگيري شده و مسئولان هم 
بايد به جوانان فوتباليست كه به سن مشمول رسيده اند، توجه بيشتري 
كنند. معافيت براي آنهايي است كه بالاي هشت سال غايب بودند. بيشتر 
افرادي كه كارت سربازي شان باطل شده، كساني هستند كه در يكي، دو 
سال گذشته غايب بوده اند. بخشي از اين تخلف موضوع قضايي است و 

بخشي ديگر از آن اجراي قانون براي همه است.«
  منتظر بازگشت پولادي هستم

حضور مهرداد پولادي در جام ملت هاي آس��يا اين ذهنيت را به وجود 
آورد كه مسئولان مشكل بازيكناني را كه تيم هايشان در ليگ قهرمانان 
رقابت مي كنند، حل خواهند ك��رد. منتها براي اجراي دقيق و عادلانه 
قانون اجازه بازي به هيچ كدام از متخلفان را ندادند. حال آنكه پولادي 
با بهانه قرار دادن قراردادش با تيم عربي از استراليا به قطر رفت. گفته 
مي شود رئيس فدراسيون فوتبال تلاش زيادي كرده تا اين بازيكن در 
جام ملت ها حضور داشته باشد. سردار باران چشمه در مورد پولادي و 
فرصتي كه به او داده شده است، گفت: »حضور پولادي در جام ملت هاي 
آسيا درخواست ش��خص وزير بود. براي اينكه اجازه داده شود يكي دو 
فوتباليست به تيم ملي كمك كنند ولي برابر قول و تعهد خود فدراسيون 
و شخص كفاشيان پولادي بايد به محض پايان جام ملت ها به كشور باز 
مي گشت. نبايد حساسيت روي اس��م افراد باشد. سردار كمالي و همه 
عزيزان تلاش مي كنند تا اين قضايا مديريت شود و پيگيري آن ادامه 

دارد. كميته تشكيل يافته با دقت كار را دنبال مي كند.«
  غير فوتبالي ها تخلفي نكردند

پس از آنكه بحث كارت هاي معافيت جعلي در فوتبال تأييد شد، شايعه 
ديگري مبني بر تخلف مش��ابه چند ورزش��كار ديگر از س��اير رشته ها 
س��ر زبان ها افتاد. خوش��بختانه تحقيقات صورت گرفته نش��ان داد كه 
غيرفوتبالي ها علاقه اي به دور زدن قانون ندارند. رئيس سازمان تربيت بدني 
ستاد كل نيروهاي مسلح با تأييد اين خبر اظهار داشت: »غيرفوتبالي ها با 
ما هماهنگند و كسي كه سرباز باشد و كارت جعلي بگيرد در اين رشته ها 

نداريم و گزارشي هم در اين خصوص به ما نرسيده است.«

هفته دوم رقابت هاي فوتب�ال ليگ قهرمانان 
آسيا امروز با برگزاري هشت مسابقه در شرق 
و غرب آغاز مي ش�ود كه پرس�پوليس و نفت، 
نمايندگان ايران در ازبكستان و تهران به ترتيب 
به مص�اف بني�ادكار و العين ام�ارات مي روند. 

  بنيادكار – پرسپوليس
برخلاف آنچه انتظار مي رفت، پرسپوليس نخستين 
گام خود را در بازي هاي آسيايي محكم برداشت و 
اگرچه نتوانسته بود در ليگ نتايج قابل قبولي كسب 
كند اما در ليگ قهرمانان آسيا شروع خوبي داشت 
و با برتري 3 بر صفر مقابل لخويا، معادلات زيادي 
را به هم ريخت كه مهم تري��ن آن بحث تغييرات 
كادر فني بود كه پرونده آن با كس��ب اين پيروزي 
مسكوت ماند و حالا درخشان با خيالي آسوده تر 
مي تواند به كوچ كردن شاگردانش برابر بنيادكار 
ازبكس��تان، دومين حريف سرخپوشان در ليگ 

قهرمانان آسيا فكر كند. 
پيروزي در نخستين بازي اگرچه جايگاه درخشان 
را موقتاً محكم كرد و باعث آش��تي ه��واداران با 
پرسپوليس شد اما از سوي ديگر انتظارات را بار 
ديگر از اين تيم بالا برد و حالا كمترين انتظاري كه 
از سرخپوشان مي رود اين است كه با حداقل كسب 

يك تساوي به خانه بازگردند و اين بدون شك كار 
درخش��ان را برابر يكي از اصلي ترين قدرت هاي 
فوتبالي ازبكستان سخت مي كند. خصوصاً اگر او و 
شاگردانش با غرور از كسب پيروزي برابر لخويا به 

مصاف بنيادكار بروند. 
بنيادكار اگرچ��ه از طريق پلي آف ب��ه رقابت هاي 
ليگ قهرمانان آس��يا راه يافته اما بدون شك يكي 
از قدرت هاي حاضر در اين رقابت هاس��ت كه طي 
سال هاي اخير نيز همواره توانسته خود را به عنوان 
يكي از تيم هاي قدر اين جام معرفي كند. نماينده 
ازبكستان كه امروز از بازيكنان ملي پوشي از جمله 
پاول بوگالو، اكمل ش��وراخمدوف، انور بردي اف، 
وحيد شودي اف و همچنين بازيكنان خارجي چون 
مينوري ساتو از ژاپن، الكساندر پيچور از اوكراين، 
ايوان ميلوسوويچ از روسيه و سمير بكريچ از بوسني 
سود مي برد، يادآور خاطرات تلخي براي سرخپوشان 
است؛ باخت در مرحله حذفي، آن هم در حالي كه 
پرسپوليس حريفان آس��يايي خود را يكي پس از 
ديگري از سد راه برداشته بود در آزادي و با يك گل 
خاطره تلخي است كه رويارويي دوباره با بنيادكار 
بار ديگر براي هواداران اين تيم يادآوري مي شود. 
خاطره تلخ شكست برابر 110 هزار تماشاگر خودي 

اما شايد بتواند انگيزه سرخپوشان را براي جبران 
دوچندان كند. خصوصاً كه حالا درخشان مي داند 
يك برد ديگر مي تواند جايگاه او را محكم تر از قبل 
كند. از سوي ديگر اگرچه بنيادكار يكي از حريفان 
هميشه مدعي اين رقابت هاست، اما آنها نخستين 
بازي خود را با كسب تنها يك امتياز به پايان برده اند 
آن هم در حالي كه برنده ميدان بودند اما دست آخر 
نتيجه بازي برابر النصر عربستان مساوي به پايان 
رس��يد و اين نش��ان مي دهد كه گذش��تن از سد 
بنيادكار كار چندان سختي نخواهد بود اگر شاگردان 
درخشان همانند ديدار با لخويا ظاهر شوند. البته 
كسب مساوي در اين بازي خارج از خانه نيز به سود 
پرسپوليس تمام مي شود اما باخت، نتيجه اي است 
كه هم شرايط تيم و هم شرايط درخشان را بغرنج 
مي كند و بدون شك اين چيزي نيست كه سرمربي 
سرخپوشان خواهان آن باش��د. خصوصاً حالا كه 

فرصتي يافته تا نفسي به راحتي بكشد!
سرخپوشان اما در حالي راهي ازبكستان شدند كه 
هيچ يك از مشكلات مالي آنها حل و فصل نشده 
بود و حت��ي قول هايي كه در خص��وص پرداخت 
مطالبات آنها داده مي شد، عملي نشد تا بازيكنان 
با نارضايتي راهي ازبكستان شوند؛ نارضايتي كه 

البته اميد آن مي رود تا در روند بازي اين تيم مقابل 
حريف ازبكستاني تأثيري نداشته باشد و شاگردان 
درخشان همچون بازي با لخويا، همه را حيرت زده 
كرده و با دس��ت پر به تهران بازگردند. هرچند كه 
گرفتن امتياز از اين تيم ازبك آن هم در خانه كار 

چندان راحتي نيست!
  نفت تهران- العين امارات 

پيروزي در بازي پلي آف مقابل الجيش قطر باعث 
شده بود حساب ويژه اي روي شاگردان منصوريان 
باز ش��ود اما نفتي هاي تهران جام س��يزدهم را با 
شكست آغاز كردند. آن هم در روزي كه پاختاكور 
10 نفره بازي را دنبال مي كرد. البته نفتي ها معتقد 
هستند شكست برابر پاختاكور شانسي بوده و ديگر 
تكرار نخواهد شد اما در بازي امروز برابر العين امارات 
مشخص مي شود اين ادعاي نفتي ها تا چه اندازه 

مي تواند به واقعيت نزديك باشد. 
روي كاغذ اما حريف اماراتي نفت برتري چنداني 
نسبت به نماينده ايران ندارد. العين نيز در بازي 
نخست خود نتوانسته به بيش از يك امتياز دست 
يابد و در خانه برابر الشباب عربستان با نتيجه بدون 
گل متوقف شده و حالا تنها با يك امتياز بيشتر به 
مهماني شاگردان منصوريان مي رود. اين تيم اما 
نفرات مطرحي چون عم��ر عبدالرحمن پديده 
تيم ملي امارات، آس��اموآ جيان كاپيتان تيم ملي 
غنا و آقاي گل فصل گذشته ليگ قهرمانان آسيا، 
علي مبخوت، لي ميونگ جو، ميروسلاو استوچ و 
حلال سعيد را در تركيب خود دارد كه مي توانند 
از كوچك ترين غفلت حريف، موقعيتي براي العين 
ترتيب دهند. در حالي كه نفت ته��ران در بازي 
امروز مرتضي پورعلي گنجي را كه به چين رفته در 
تركيب ندارد اما مي تواند روي نفرات جوان خود 
در كنار مبعلي و غلامرضا رضايي حس��اب كند. 
نفراتي كه در بازي با الجيش نقطه قوت تيم بودند 
اما در بازي با پاختاكور، روي اش��تباهات فردي، 
مسابقه را به ميزبان خود واگذار كردند و حالا بايد 
ديد در بازي امروز به سود نفت بازي خواهند كرد 

يا حريف اماراتي!
با توجه به شكس��ت در بازي نخس��ت، حالا تنها 
پيروزي در اين ديدار خانگي اس��ت كه مي تواند 
نفت را به اين رقابت ها اميدوار كند و از دست رفتن 
ديگر امتيازهاي اين بازي يا حتي كسب تساوي هم 
نمي تواند اميدواري زيادي براي اين تيم در خصوص 
صعود به مرحله بعدي اين رقابت ها ايجاد كند. اما 
بايد ديد منصوريان جوان ك��ه در ليگ با تفكرات 
خود توانسته نفت را به عنوان يكي از مدعيان مطرح 
كند، در اين رقابت ها هم مي تواند انتظاراتي را كه از 
نفت مي رود برآورده كند يا همين ابتداي راه پرونده 

نفتي هاي تهران بسته خواهد شد!
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حق خريد خدمت را نداريد
آب پاكي روي دست هاي فوتباليست هاي متخلف

سعيد احمديان

منابع تأمين شود ۳ تا ۵ سهميه المپيك مي گيريم
رشته تيراندازي از جمله رشته هاي ورزشي اس��ت كه چند سال اخير رشد 
قابل توجهي در ايران داشته و مدال آوري تيراندازان ما در مسابقات آسيايي 
اينچئون نويد اين موضوع است. سيدمهدي هاشمي رئيس 
فدراسيون تيراندازي درباره اينكه انتظارها از اين رشته براي 
كسب مدال بيشتر شده، گفت: »ما بالاترين ظرفيت كسب 
مدال را در كشور داريم كه مسئولان بايد تلاش كنند 
حداكثر استفاده از اين ظرفيت ها صورت گيرد. تعداد 
مدال ها در اين رش��ته زياد است و اگر ما مي خواهيم 
به س��بد مدال هاي كاروان ايران اضافه شود، بايد از 
ظرفيت هاي تيراندازي استفاده كنيم. البته ما دو، سه 
اعزام را از دست داديم كه آن هم به خاطر مشكلات 
مالي اس��ت. اميدواريم در فرصت باقيمانده بودجه 
مورد انتظار تأمين ش��ود تا در مس��ابقات باقيمانده 
شركت كنيم. ما دوره گذشته براي اولين بار سه سهميه 
المپيك گرفتيم كه شايد اگر برنامه ريزي مناسبي مي شد 
كسب 10 س��هميه هم امكان پذير بود. حالا در فرصت 
باقيمانده مشروط به تأمين منابع مورد نياز كسب سه تا 
پنج سهميه براي المپيك 2016 امكان پذير خواهد بود.«

جاي  سياسي ها و نظامي ها در فوتبال نيست
امير قلعه نويي اين روزها حرف هاي جالبي مي زند كه به نظر مي رس��د از 
بي توجهي يا چشم پوشي هاي زياده از حدش باشد. فارغ از اينكه حرف هاي 

فلسفي مي زند، مدعي حرف هاي گفته نشده هم مي شود. 
سرمربي تيم آبي پوشان پايتخت با اشاره به اينكه قبلاً بارها 
تذكر داده كه جايگاه نظاميان در فوتبال نيست، گفت: »يك 

روز گفتم كه افراد سياسي و نظامي به فوتبال نيايند، 
چقدر عليه من حرف زدند. اين افراد براي من محترم 
هس��تند اما چرا بايد امثال مصطفوي و دادكان و 
اوليايي كنار باش��ند؟ بهترين دوران استقلال در 
بدترين ش��رايط مالي زمان مديريت اوليايي بود.  

افراد سياسي و نظامي كه به فوتبال مي آيند، زحمت 
مي كشند اما جايگاهشان اينجا نيست. فوتبال را بايد 
به فوتبالي ها بسپارند. زماني قطري ها تنها دو زمين و دو 
هتل داشتند اما حالا دو بار جام ملت ها را برگزار كردند و 
ميزباني جام جهاني هم شده اند، آنها پيشرفت كرده اند و 
ما عقب مانده ايم. من با اينكه هيچ دل خوشي از كفاشيان 

و زيرمجموعه اش ندارم اما از زماني كه آمده اند كار كرده اند 
خيلي از چيزها از جمله برگزاري ليگ منظم شده است.«
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وقتي قلعه نويي آلزايمر مي گيرد
بعضي حرف ها را نمي توان بي تفاوت از كنار آن گذشت مانند بخشي از 
حرف هاي ديروز امير قلعه نويي در مصاحبه با رسانه ها، آنجايي كه گفته 
است»حضور مديران سياسي و نظامي فوتبال را به وضعيت نابسامان 
امروز دچار كرده است.« البته اين اولين بار نيست كه سرمربي استقلال 
صحبت هايي را به زبان مي آورد كه با هيچ متر و معياري نمي توان آن 
را هضم كرد. او در سال هاي اخير پس از اينكه موفقيت هايش در زمين 
بازي يك روند نزولي پيدا كرده است، ترجيح مي دهد تا با اظهارنظرهاي 
جنجالي و حاشيه اي راجع به مسائل خارج از زمين بازي، نگاه ها را سمت 
خودش جلب كند كه آخرين آن هم حرف هايش عليه حضور مديران 
سياسي و نظامي در س��طوح مديريتي فوتبال است. او اين بار در نقش 
اپوزيسيون مديران غيرورزشي ظاهر ش��ده و به آنها تاخته است و اين 
مديران را عامل شرايط اسفناك فوتبال دانسته است. البته او ادعا كرده 
است كه بارها در سال هاي گذش��ته نسبت به اين موضوع هشدار داده 
اما نگاهي به سال هاي اخير نشان مي دهد كه اين براي اولين بار است 
كه س��رمربي اس��تقلال چنين صحبتي را مطرح مي كند و در اين باره 

مصاحبه اي نمي توان از قلعه نويي پيدا كرد. 
او در حالي خواهان ممنوعي��ت حضور مديران سياس��ي و نظامي در 
ورزش ش��ده اس��ت كه خود س��ال ها زير نظر چنين مديراني فعاليت 
كرده است و اين مي تواند يك تناقض جدي در ادعاي قلعه نويي باشد. 
مي توان محمد حس��ين قريب را مثال زد، مديري كه پيش از ورود به 
فوتبال بيشتر يك مدير سياسي و اقتصادي بود اما همين مدير وقتي به 
فوتبال آمد بارها پله اي براي امير قلعه نويي شد تا او بالا برود. همچنين 
او چند س��ال پيش در تراكتور كه به بخش نظامي واگذار شده است، 
زير نظر مديرعامل��ي فعاليت مي كرد كه نظامي بود. همچنين ش��ايد 
امير قلعه نويي فراموش كرده است كه يك مدير سياسي او را به عنوان 
سرمربي تيم ملي انتخاب كرد. براي يادآوري سرمربي استقلال بايد به 
سال 85 برگشت، روزهايي كه پس از بركناري دادكان، صفايي فراهاني 
به عنوان مديري كه از سياست به فوتبال آمده بود توسط فيفا به عنوان 
رئيس كميته انتقالي انتخاب شد و با حكم اين مدير سياسي بود كه امير 
قلعه نويي به نيمكت تيم ملي رسيد. همه اينها نشان مي دهد كه سرمربي 
استقلال در سال هاي اخير از حضور مديران نظامي و سياسي در فوتبال 
بيشترين استفاده را برده است و برخلاف ادعاي امروزش، هيچگاه در 
مذمت ورود مديران نظامي و سياسي به فوتبال تا ديروز صحبت نكرده 
بود و منتقد حضور چنين مسئولاني نبود. حالا اينكه چه اتفاقي افتاده 
اس��ت قلعه نويي به يك باره منتقد مديراني ش��ده كه بيشترين نفع را 
به او رس��انده اند را بايد در كم اطلاعي و فراموشي حافظه تاريخي اش 
جست وجو كرد كه سبب شده سرمربي آبي پوشان حرف هايي به زبان 

بياورد كه تناقضات رفتاري او را بيشتر از هميشه عيان مي كند. 
قلعه نويي در حالي حامي حضور مديران ورزشي و طرد مديران سياسي 
و نظامي در پست هاي مديريتي در فوتبال كشور شده است كه به رغم 
اين انتقادها، حضور مديران غيرورزشي در سال هاي اخير مزيت هاي 
زيادي براي فوتبال ايران داشته اس��ت. برخلاف قلعه نويي كه معتقد 
اس��ت مديري بايد به فوتبال بيايد كه عكس با شورت ورزشي داشته 
باشد، جامعه ورزش از مديران غيرورزشي استقبال كرده است. بديهي 
است كه يك مدير متبحر با يك ش��ناخت كلي از فضاي حاكم بر يك 
مجموعه مي تواند موفق باشد و لزومي ندارد كه حتماً ورزشي باشد. يك 
مدير مديريت مي كند و امور فني و تخصصي ورزش را هم به متخصصان 

امر مي سپارد. 
نگاهي به نام مديران موفق سال هاي اخير فوتبال نشان مي دهد مديران 
غيرورزشي كه بيشتر از حوزه سياس��ي و نظامي وارد فوتبال شده اند، 
نقش زيادي در موفقيت هاي فوتبال كشورمان داشته اند و نقش شان 
انكار نشدني است. نمونه آن هم صفايي فراهاني، رئيس سابق فدراسيون 
فوتبال است كه به اعتراف اكثريت جامعه فوتبال، دوران حضور او در 
فدراسيون فوتبال، به رغم اينكه پيش از آن به عنوان مديري سياسي 
شناخته مي شد يكي از موفق ترين دوره هاي فدراسيون بوده كه فوتبال 
كشور را متحول كرد. البته مديراني بوده اند مانند رويانيان كه با رانت 
سياسي وارد فوتبال شده اند و كارنامه خوبي نداشته اند اما اين مورد را 
نمي توان به كل مديران خارج از حوزه فوتبال تعميم داد. در صحبت هاي 
قلعه نويي درباره نقش مديران نظامي و سياسي در مجموع بدتر كردن 
وضعيت فوتبال پذيرفتني نيست و بهتر اس��ت قلعه نويي قبل از بيان 

كردن صحبتي، به چيزي كه مي خواهد بگويد، اندكي فكر كند. 

 پايگاه هاي استعداديابي بسيج 
پلي براي رسيدن به تيم ملي 

رئيس هيئت كاراته بسيج، پايگاه هاي استعداديابي بسيج را پلي براي 
رس��يدن به تيم ملي عنوان مي كند. محمد ابوالحس��ني رئيس هيئت 
كاراته بس��يج درباره برنامه هاي س��ال 94 گفت: »تلاش مي كنيم در 
سال آينده راه بچه هاي پايگاه هاي اس��تعداديابي در مسابقات بسيج 
را بيشتر باز كنيم تا اين بچه ها با مسابقاتي كه با هماهنگي فدراسيون 
انجام مي دهيم بتوانند با توجه به اس��تعدادهايي كه دارند به اردوهاي 

تيم ملي راه پيدا كنند.«
-------------------------------------------------------------

 اهداي كاپ قهرماني ليگ برتر تيراندازي 
به تيم مقاومت

در مراس��م تجليل و اهداي كاپ تيم هاي برتر لي��گ تيراندازي، كاپ 
قهرماني ليگ تيراندازي آقايان به تيم مقاومت اهدا شد. در مسابقات 
ليگ برتر تيراندازي آقايان، تيم مقاومت با 60 امتياز در بخش تفنگ 
قهرمان شد و در بخش تپانچه با 48 امتياز نايب قهرمان شد. در مجموع 
نيز تيم مقاومت به مقام قهرماني ليگ برتر تيراندازي آقايان رسيد. در 
ليگ برتر بانوان نيز تيم مقاومت در بخش تفنگ دوم ش��د و در بخش 

تپانچه به مقام چهارم رسيد. 

اولتيماتوم وزارت ورزش درباره كرار
معاون فرهنگي وزي��ر ورزش و جوانان با اش��اره به تصميم مس��ئولان 
وزارتخانه مبني بر پيگيري دقيق و بدون واسطه اين ماجرا گفت: »اگر 
جاسم كرار مرتكب خطا شده بايد به شدت با وي برخورد شود چون در 
غير اين صورت هر كسي به خود جرئت مي دهد از اين پس همانند او رفتار 
كند بدون اينكه واهمه اي از برخورد داشته باشد، چون از قرار معلوم برخي 
افراد براي نتيجه گرفتن تيمشان در ليگ برتر حاضرند روي هر اتفاقي 
چشم بپوشند!«، از طرفي يكي ديگر از مسئولان وزارت ورزش و جوانان 
كه تمايلي به ذكر نامش ندارد، در اين رابطه مي گويد: »اگر در جريان روند 
پرونده ردپايي از مداخله فرد يا افرادي مشاهده شود برابر قانون اين افراد 
نيز مؤاخذه خواهند ش��د، چون حمايت از متخلف از نظر آيين نامه هاي 

انضباطي جرم است و براي آن محروميت در نظر گرفته شده است.«

  چـهـره ها / وحيد صابري

مشكلات پرسپوليس را در هيچ جا نديده بودم
بازيكن بي حاشيه اي است و ميانه تيم پرسپوليس را از زماني كه به اين تيم آمده به خوبي جمع كرده است. 
مايكل اومانيا مدافع كاستاريكايي كه س��ابقه بازي با ايتاليا و هلند را دارد با تمجيد از كشورمان مي گويد: 
»برخلاف آنچه برخي رسانه هاي خارجي مي گويند، ايران كشور خوبي است اما در تيم پرسپوليس مشكلات 
زيادي داريم. هر روز نام جديدي براي سرمربيگري و مديريت باشگاه شنيده مي شود. در 
تمام مدتي كه بازي كرده بودم چنين چيزي را نديده بودم. اين مسائل باعث مي شود به تيم 
فشار وارد شود ولي بايد سعي كنيم فوتبال را از اين قضايا جدا كنيم. اين فشارها را احساس 
مي كردم اما نبايد اين فشارها روي تيم تأثير بگذارد. براي تيم اين همه تغييرات خوب 
نيست و تأثيرگذار است. البته من پيشنهادات زيادي داشتم، از اروپا، امريكاي 
جنوبي و امريكاي مركزي اما مديربرنامه هايم گفت به ايران بروم و بعد از مشورت با 
خانواده ام پرسپوليس را انتخاب كردم. همسرم در انتخاب پرسپوليس خيلي تأثير 
داشت و به نوعي بعد از مشورت با او ايران و پرسپوليس را انتخاب كردم. در اينترنت 
در مورد پرسپوليس تحقيق كردم و متوجه شدم كه تيم بزرگي در ايران و آسياست. 

وقتي ديدم فرصت تازه اي برايم پيش آمده تصميم گرفتم به ايران بيايم.«

نگراني گودرزي نوشدارو پس از مرگ سهراب است
گفته مي شود وزارت ورزش نگران دو باشگاه سرخابي است اما سؤال اينجاست كه مگر ما خواستيم اين دو 
باشگاه واگذار شود؟ دولت و وزارت ورزش به اين نتيجه رسيده بودند كه بايد سرخابي ها به بخش خصوصي 
واگذار شوند. بت كليا، عضو هيئت رئيسه فراكسيون ورزش و نماينده مردم آشوريان در مجلس گفت: »وزير 

بايد فكري براي فدراسيون فوتبال كند. به اعتقاد من وزارت ورزش نبايد نگران وضعيت دو 
باشگاه بعد از واگذاري باشد؛ چراكه سرمايه گذار هرگز دوست ندارد سرمايه و اعتبارش نابود 
شود. پرسپوليس در هشت ماه چندين مدير عامل تغيير داد، وزير ورزش كجا بود كه حالا 
نگران وضعيت دو باشگاه بعد از واگذاري ها است. به نظر بنده بهتر است وزارت بدون اعمال 
نظر، بر واگذاري نظارت كند تا سرخابي ها به دست اهل بيفتد. صحبت ها و نگراني هاي 

گودرزي نوشدارو پس از مرگ سهراب است. بهتر بود وزير پيش از طرح واگذاري ها 
ورود مي كرد و زيرساخت هايي را كه عنوان مي كند ايجاد مي كرد و بعد واگذاري را 
كليد مي زد. البته فوتبال مشكلات ديگري دارد كه يكي از آن موارد رئيس فدراسيون 
است. به نظر من بهتر است كفاشيان از فدراسيون برود. او فوتبال را به نابودي كشانده 

و هيچ اقدام مثبتي براي فوتبال كشور در كارنامه  كاري اش ندارد.«

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

دنيا حيدري
   گزارش

كار سخت شاگردان درخشان برابر بنيادكار
تنها پيروزي نفت را به جام باز مي گرداند

طلسم رونالدو شكست
كريستيانو رونالدو با گلزني مقابل 
ويارئال طلس��م ناكامي خود را در 
س��ال 2015 شكس��ت. رونالدو از 
ابتداي سال جديد ميلادي تا بازي 
يكشنبه شب برابر ويارئال موفق به 
گلزني در ورزشگاه برنابئو نشده بود 
و اين باعث نگراني ه��واداران رئال 
شده بود كه البته رونالدو با اين گل كه از روي نقطه پنالتي به ثمر 
رسيد به اين نگراني ها پايان داد. آخرين گل رونالدو در ورزشگاه 
خانگي رئال مادريد 85 روز قبل مقابل سلتا ويگو به ثمر رسيده و 

در آن ديدار هت تريك كرده بود.

شبي كه زيدان گريست
زين الدين زيدان از آن دست بازيكناني 
است كه خاطرات دوران بازيگري اش 
تا س��ال ها از ي��اد فوتبال دوس��تان 
نمي رود. او كه در اوج هنرنمايي فني 
در بعضي موارد بداخلاق هم مي شد، 
حالا از شبي صحبت مي كند كه بعد 
از پايان بازي گريه كرده است. زيدان 
مي گويد: در جريان آخرين بازي در تركيب رئال مقابل ويارئال وقتي 
سوت پايان بازي به صدا درآمد و بازي با حساب 3-3 مساوي تمام شد 
روي چمن ورزشگاه ماندم و در  حالي كه اشك مي ريختم از هواداران 

رئال بابت پنج سال حمايت شان تشكر و خداحافظي كردم.

موفقيت تيم از همه مهم تر است
ديگو سيمونه سرمربي اتلتيكومادريد 
تأكيد كرد موفقيت باش��گاه بالاتر 
و برت��ر از موفقيت بازيك��ن و مربي 
است. س��يمونه كه تيمش با قبول 
تساوي برابر سويا در رده سوم جدول 
رده بندي باق��ي ماند ب��ا تمجيد از 
بازيكنانش به خاطر كسب اين يك 
امتياز ارزشمند گفت: از حالا به ديدارهاي بعدي فكر مي كنيم، كسب 
اين امتياز براي ما بسيار حائز اهميت بود. ما در تركيب تيم، بازيكنان 
تأثيرگذاري داريم كه با انگيزه خود باعث موفقيت ما مي شوند، اما بايد 

باور كنيم كه موفقيت تيم از تمام اينها مهم تر است.  

مورينيوي ۵2 ساله با احساسي كودكانه
تيم فوتبال چلسي با غلبه 2 بر صفر بر تاتنهام در فينال جام اتحاديه 
انگلستان فاتح اين مسابقات شد تا هم جام قهرماني را بالاي سر ببرد 
و هم انتقام شكست سنگين دور برگشت رقابت هاي ليگ جزيره را از 

همشهري خود بگيرد.
حساسيت بازي باعث شده بود تا دو تيم بسيار درگيرانه مقابل هم قرار 
گيرند، اما چلسي منظم تر و با برنامه تر نشان مي داد. تلاش شاگردان 
مورينيو در دقيقه 44 بازي نتيج��ه داد و كاپيتان جان تري روي كرنر 
ارسالي و توپ برگشتي از داخل محوطه جريمه دروازه تاتنهام را باز كرد 

تا آبي هاي لندن نيمه اول را دست پر راهي رختكن شوند. 
در نيمه دوم نيز چلسي تيم برتر ميدان بود و خيلي زود ضربه دوم و 
تمام كننده را به تاتنهام زد، دقيقه 56 ديگو كاستا پاس عمقي فابرگاس 
را با ش��وتي محكم وارد دروازه كرد تا خيال مورينيو از بابت پيروزي 
راحت شود.  در نهايت چلسي با اين دو گل براي پنجمين بار فاتح جام 
اتحاديه شد، ضمن اينكه مورينيو نيز بيست و دومين قهرماني تاريخ 

مربيگري خود را كسب كرد.  

مورينيو كه پس از قهرماني چلسي بسيار شاد شد و همه را متعجب 
كرد با اش��اره به اينكه خيلي مهم است  در سن 52 سالگي احساس 
يك كودك را داشته باشي، گفت: برايم خيلي سخت است كه بدون 
قهرماني زندگي كنم. بايد خودم را با قهرماني هاي مختلف سير كنم، 

اين موضوع هم براي من و هم براي بازيكنانم مهم است. مورينيو ادامه 
داد: دو سال بدون جام برايم سخت بود، به نظرم مي آمد كه 20سال 
اس��ت جام نگرفته ام. اين دوست داش��تني اس��ت اگر اين احساس 
را داشته باش��ي كه مدت زيادي اس��ت در جامي قهرمان نشده اي، 
احساس خوبي است. برايم مهم است كه احس��اس كنم هنوز يك 
كودك هستم، پيش از آغاز اين ديدار همان احساسي را داشتم كه 

پيش از نخستين فينالم داشتم. 
آقاي خاص در حالي بيست و دومين جام قهرماني خود را جشن گرفت 
كه با تماس با همسرش سعي داشت خانواده اش را نيز در اين خوشحالي 
شريك كند. او گفت: فرزندانم در ورزشگاه حضور داشتند، اما همسرم 
در منزل مانده بود و تا زماني كه به او خبر نداده بودم، نمي  دانست نتيجه 
بازي چيست. چلسي و مورينيو در ليگ برتر نيز با اختلاف نسبت به بقيه 
مدعيان صدرنشين هستند و به احتمال زياد مي توانند جام قهرماني را 
بالاي سر ببرند. اتفاقي كه اگر رخ دهد مورينيو را به طور حتم خوشحال تر 

و غيرقابل كنترل تر از يكشنبه شب خواهد كرد.

چلسي اولين جام فصل را گرفت فريدون حسن
    فوتبال اروپا


